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Datum 2023-12-07 

 

Tid Kl. 13:00  

 

Plats B- och C-salen, kommunhuset, Sollefteå 

 

Beslutande Enligt närvaro- och tjänstgöringslista 

 
Övriga   

närvarande Åsa Eriksson, avfallschef 

 Marie Ohlsson, verksamhetsutvecklare 

  Helen Swenson, medborgarservicechef  

 Majed Safaee, kommunikationsstrateg 

 Katarina Elfgren Jonasson, sekreterare 

 

 

 

 

Underskrifter Sekreterare: ………………………………………… 

   Katarina Elfgren Jonasson §§ 33 – 39 

 

 

 

 Ordförande: ………………………………………… 

  Kjell-Åke Sjöström (V) §§ 33 – 39 

 

 

  

 Justerare: ………………………………………… 

  Vivan Strömqvist (SKPF) §§ 33 – 39  

 

 

 
  

 

Bevis om justering 
Justeringen har tillkännagetts genom anslag på kommunens digitala anslagstavla, 
www.solleftea.se 
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Närvaro- och tjänstgöringslista 
  

Namn När- 

var- 

ande 

Tjg. 

ers. 

Omröstning Reservation Anteckning 

§ § § § 

Ledamöter, kommunen        

Kjell-Åke Sjöström (V) x       Ordförande 

Jerry Mähler (C) x       

John Åberg (S) x       

Ledamöter, föreningar        

Folke Lindgren (PRO) ---       

Örjan Eriksson (PRO) x       Vice ordförande 

Paula Hällsten Sjögren (PRO) x        

Bengt Nilsson (PRO) x       

Carina Pettersson (SKPF) x       

Vivan Strömqvist (SKPF) x          

Inger Eriksson (SPF)   ---       

Ersättare, föreningar        

Karin Engström (PRO) x x      Ersätter Folke Lindgren 

Ann-Christine Norman (PRO) ---       

Lars Gradin (PRO) x       

Henry Jönsson (PRO)   x       

Lisbet Berglund (SKPF) x      
 

Jim Abrahamsson (SKPF)   x        

Eva Persson (SPF)   x x     
Ersätter Inger Eriksson 

 

 
Val av justerare 
Vivan Strömqvist (SKPF) utses till justerare av dagens protokoll. 

 

Dagordning 
Dagordningen godkänns.   
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§ 33 

 

Föregående protokoll 
 
Beslut 
Mötesprotokollet från 2023-10-31 läggs till handlingarna. 

 

Kommentarer: 

I föregående protokoll från 2023-10-31 på sida 10 står det vilka föreningar som ska 

bjudas in till Vallänge och Boteås förtroenderåd, det ska var SKPF, PRO och SPF som 

ska bjudas in.  
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§ 34 

 

Information om insamling av matavfall och avfallstaxa 
 

Beslut 
Pensionärsrådet tackar för informationen och lägger den till handlingarna. 

 

Informationer 

Åsa Eriksson avfallschef informerar om insamling av matavfall och avfallstaxa. 

 

Varför sortera ut matavfall? 

- Miljönytta 

- Lagkrav samt beslutat i kommunstyrelsen 

- Kommunfullmäktige antagit agenda 2030 – klimatneutral kommun år 2045 

 

 

Utsortering av matavfall – hur? 

- Kommer att införas i två omgångar under 2024, start 1 juni och 15 oktober 

- Obligatorisk för alla 

- Nya kärl ställs ut 

- Utsortering ska göras i speciell papperspåse och påshållare 

- Påsar kan hämtas på affärer, återvinningscentraler, kommunhus, medborgarkontor. 

Sopbilen kan även lämna ut.  

 

Vad är matavfall? 

Matavfall är allt som blir över och inte kan sparas när du lagat eller ätit mat. 

Till exempel: kött, ost, pasta, ris, grönsaker, rotfrukter, frukt, benrester, bröd, kakor, fisk 

och skaldjur, äggskal, te (även påsar), kaffe (även filter).  

 

Vad händer med matavfallet? 

- Idag förbränns matavfallet tillsammans med resten av soporna i Sundsvall. 

- Omlastning på Rödsta ÅVC 

- Rötning i Härnösand – biogas och biogödsel 

 

Hushåll i villa får tvådelat kärl med butterflylock.  

Flerfamiljshus får gröna kärl för restavfall och bruna för matavfall. 

 

Film på hur tömning av tvådelat sopkärl visas under mötet.  

 

Fråga: Kommer det vara fortsatt tömning var 14:e dag? 

Ja, det kommer det att vara. 
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Ny fråga: de som bor i hyresrätter eller bostadsrätter, visst ska de få dessa 

matavfallspåsar av fastighetsägaren?  

Ja, det ska ingå i avfallstaxan så fastighetsägaren kommer att tillhandhålla påsar till de 

boende.  

 

Avfallstaxa 

- Avgifter som kunder betalar ska täcka alla kostnader för avfallsverksamheten. Ej 

skattefinansierat. 

- Likställighetsprincipen ska tillämpas – samma avgift ska tas ut för samma tjänst 

- Grundavgift täcker fasta kostnader 

- Hämtningsavgift täcker hämtningskostnader 

- Viktavgift täcker kostnader för behandling av avfallet 

 

Fråga: Kan kostanden varier från gång till gång beroende på vikten? 

Ja, det kommer att kunna variera beroende på hur mycket man slängt. 

 

Avgifter förslag 

- Grundavgift 

En- och tvåfamiljshus, 1161 kr per år 

 

- Hämtningsavgift 

240-liters tvådelat kärl, 991 kr per år 

 

- Viktavgift 

Restavfall 2,50 kr per kilogram   

Matavfall 1,25 kr per kilogram 

 

Varför viktavgift? 

- Kunden kan (i viss mån) påverka sina kostnader och sin miljöpåverkan 

- Billigare per kg att kasta matavfall jämfört med restavfall 

- Miljöstyrning – uppmuntra till en bättre utsortering av både matavfall och 

förpackningar 

 

Hemkomposterare och kunder med mycket avfall 

- Alla får det tvådelade 240-liters kärlet 

- Mycket avfall – kan välja till ett 190 liters kärl för brännbart 

 

Fråga: Om man har kompost hemma, behöver man ansöka hos kommunen om något 

tillstånd för det? 

Nej, det behövs inte. 

 

Ny fråga: Det finns inget mindre kärl än 240 liter? 

Nej, man vill inte göra mindre kärl på grund av att de blir för trånga och därmed svårare 

att tömma. 

 

KPR protokoll 2023-12-07
(Signerat, SHA-256 D67AA4D73FAD3968AA5E6F997C426462EE575716E3889A699865D0D2C8CE7E38)

Sida 6 av 17



    

 
    

Nämnd/styrelse 

Kommunala Pensionärsrådet 
 

 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2023-12-07 

 

 

7 (16) 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Fråga: Varför har de varit subventionerad taxa? 

Det har varit en äldre taxa som löpt på som man inte gjort förändringar på förrän nu.  

 

El-box 

- Insamling av el-avfall vid fastighet hos villor 

- Tredelad box för lampor, batterier samt smått el-avfall 

- Förvaras inne i huset när den fylls och hängs ut på sopkärlet när den är full. Töms 

manuellt av chauffören vid ordinarie sophämtning 

 

Förpackningar av glas, metall, papper och plast 

Det kommer bli kommunens ansvar att samla in från hushåll from 2024, fastighetsnära 

från 2027. 

 

Fastighetsnära insamling: 

- Samla in förpackningar av plats, papper, färgat och ofärgat glas samt metall på 

samma ställe som där kunden idag har sophämtning. 

- Troligen med två stycken tvåpackskärl till. Men med längre hämtningsintervall än 

2 veckor 

- Återvinningsstationer minskas ner kraftigt till antalet och där ska man endast 

kunna lämna stora förpackningar av papper och plats.  
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Ny fråga: Får fastighetsägare information om detta nya sätt att hantera sopor för att 

sedan kunna informera hyresgäster? 

Ja, det kommer de att få för att kunna informera.  

 

Ny fråga: Om man ser att hyresvärd inte sköter detta, vem vänder man sig till då? 

I första hand till fastighetsägaren men fungerar inte det så blir det till miljökontoret för att 

de ska kunna göra en tillsyn. 

 

Kommer varje hushåll få information om detta? 

Ja, det kommer läggas ett informationsblad i det nya kärlet. I flerfamiljshus kommer 

fastighetsägare få informationsblad som ska delas ut till hyresgäster.  
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§ 35 

 

Aktuell information 
 

Beslut 
Kommunala pensionärsrådet tackar för informationen och lägger den till handlingarna.  

 

Informationer 

Marie Ohlsson verksamhetsutvecklare informerar om aktuellt läge kring förtroenderåden i 

kommunen.  

 

Förtroenderåd 

- Långsele-Helgum: ”Målet är att starta förtroenderåd under Q1 2024” 

- Graninge: Planerat nästa råd 21 januari 2024 

- Ramsele-Edsele: Planerat nästa råd 15 januari 2024 

- Junsele: Planerat nästa råd 22 januari 2024 

- Näsåker-Resele: Planerat nästa råd 11 december 2023. ”Sen har vi planerat in 2:a 

måndagen var tredje månad, hela nästa år” 

- Sollefteå 1: ”Målet är att starta förtroenderåd under Q1 2024.” 

- Sollefteå 2: Planerat nästa råd 18 januari 2024 

- Boteå-Vallänge: kommer starta eget under våren 2024, första rådet i januari, sker 

dock med Sollefteå 2.  

 

Det är gjort en ny broschyr för hemtjänsten som kommer att delas ut.  

Marie visar dessa under mötet och önskar att mötesdeltagarna meddelar henne om de 

hittar något fel i dem.  
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§ 36  

 

Information om PAXA 
 

Beslut 
Kommunala pensionärsrådet tackar för informationen och lägger den till handlingarna.  

 

Informationer 

Helen Swenson medborgarservicechef informerar om projektet Paxa samt om hur 

medborgare bokar sin resa i appen PAXA. 

 

Fråga: Kan man åka med denna buss i hela kommunen? 

Nej, inom tätort.  

 

Ny fråga: Hur många bussar kommer det finnas? 

Det kommer att finnas 1 buss.  

 

Ny fråga: Om detta slår väl ut, finns det möjlighet till att göra fler hållplatser utöver 

nuvarande? 

Det finns borde man kunna om önskemål finns när projektet är slut och bussen fortsatt ska 

gå. 

 

Ny fråga: Om man har rullator eller barnvagn, ska man säga till om det? 

Det ska uppges när man bokar. Det kommer finnas 1 plats för rullator eller barnvagn. Om 

det är flera som bokar rullator eller barnvagn samtidigt så kommer turordning göras efter 

vem som bokat först.  

 

Ny fråga: Kan man inte åka till sjukhuset med denna buss? 

Det kommer man att kunna göra, men den fungerar inte som en sjukresa där taxin släpper 

av patienten vid dörren utan vid en hållplats.  
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Fråga: Måste man boka plats eller kan man bara hoppa på bussen? 

Nej, man måste boka plats för att åka denna buss.  

 

Ny fråga: Kan man boka tur och retur resa samtidigt? 

Ja, om man vet tid man ska åka sin återresa så går det att göra det men det blir två 

separata bokningar.  

 

Går det att köpa rabattkort eller något för denna buss? 

Man kan köpa busskort som vanligt och fylla på det och använda sig utav det. 

 

Fråga: Kan man betala resan i PAXA appen? 

Nej, men man kan betala via DinTur appen eller kontant på bussen.  

 

13 januari 2024 är premiär för PAXA bussen i trafik.  
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§ 37 

 

Projekt ofrivillig ensamhet 
 

Beslut 
Kommunala pensionärsrådet tackar för informationen och lägger den till handlingarna.  

 

 

Informationer 

Majed Safaee kommunikationsstrateg informerar om projektet Ofrivillig ensamhet. 

 

Ensamhushåll 

I dagsläget finns det 4500 personer som bor ensamma och är över 65 år, majoriteten är 

kvinnor.  

 

Ensamhet 

- I undersökningen Hälsa på lika villkor 2022 framgår att andelen som anger att de 

deltagit i mindre än två sociala aktiviteter de senaste 12 månaderna har stigit med 

ca 12 - 14 % i Västernorrland. 

- Det allra lägsta sociala deltagandet finns i de äldre åldersgrupperna 

- 52% i åldersgruppen 65 - 84 år i Sollefteå uppger ett lågt socialt deltagande, i 

åldersgruppen 85+ är den siffran 73% 

 

Projekt 

- Involvera hela föreningslivet 

- Något som är hållbart över tid 

- Inte bara ”aktiviteter” 

 

Majed önskar att alla representanter tar detta till sina föreningar och funderar och 

inkommer med idéer över vad som kan göras.  

Kontakta Majed eller Kjell-Åke för förslag innan eller inför nästa Pensionärsråd i januari 

2024. 

 

Fråga: Hur når man dem som är ensamma? Kan man lägga in en annons i till exempel 

Sollefteå bladet? 

Det kommer att anställas en person för detta och driva detta projekt under ett år.  
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§ 38 

 

Övriga frågor 
 

Fråga till Marie Ohlsson: Hemtjänstindex har visat att Sollefteå ligger sämst till bland 

grannkommunerna i länet. Vi vill ha redovisning kring hur de kommit fram till detta.  

Marie svarar att hon tar med sig detta och ska titta på det för att kunna ge svar på möte 

under 2024. Kommunen jobbar inte alls med hemtjänstindex som det ser ut nu.  

 

Ny fråga: Det har kommit fram att det finns språkproblem på arbetsplatser under 

förtroenderåds möte. 

Åsa Nilsson kommer att fortsätta med språkombud på arbetsplatser.  

 

Ny fråga: Det har satsats pengar för kompetensväxling av personal, har dessa pengar 

gått ut? Äldreomsorgslyftet, hur ser det ut i Sollefteå, har det ansökts och använts? 

Det har ansökts och använts. Pengarna kommer på sensommaren/hösten och vissa år 

hinner inte hela summan användas utan då får kvarvarande skickas tillbaka. I år vet vi 

dock inte hur det ser ut, om man hunnit använda hela summan.  
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§ 39 

 

Kommande möte 
 
Beslut 
Pensionärsrådets nästa möte äger rum 2024-01-24 kl. 13:00 i B- och C-salen, Sollefteå 

kommunhus. 

Rådet har tillgång till salen från kl 12:00 för att ledamöterna från 

pensionärsorganisationerna ska kunna träffas för förmöte. 

 

Sammanträdestillfällen under 2024: 

Onsdag den 20 mars kl.13.00  B- och C- salen  

Onsdag den 22 maj kl.13.00  A- salen 

Onsdag den 25 september kl.13.00  B- och C- salen 

Onsdag den 20 november kl.13.00  B- och C- salen 

 

Önskemål om innehåll vid nästa möte: 

- Hemtjänstindex 

- Språkombud 

- Stadsbidrag 2023 

 

 

Ordförande önskar alla en God jul och Gott nytt år!  
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Datum 2023-12-07 


 


Tid Kl. 13:00  


 


Plats B- och C-salen, kommunhuset, Sollefteå 


 


Beslutande Enligt närvaro- och tjänstgöringslista 


 
Övriga   


närvarande Åsa Eriksson, avfallschef 


 Marie Ohlsson, verksamhetsutvecklare 


  Helen Swenson, medborgarservicechef  


 Majed Safaee, kommunikationsstrateg 


 Katarina Elfgren Jonasson, sekreterare 


 


 


 


 


Underskrifter Sekreterare: ………………………………………… 


   Katarina Elfgren Jonasson §§ 33 – 39 


 


 


 


 Ordförande: ………………………………………… 


  Kjell-Åke Sjöström (V) §§ 33 – 39 


 


 


  


 Justerare: ………………………………………… 


  Vivan Strömqvist (SKPF) §§ 33 – 39  


 


 


 
  


 


Bevis om justering 
Justeringen har tillkännagetts genom anslag på kommunens digitala anslagstavla, 
www.solleftea.se 
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Närvaro- och tjänstgöringslista 
  


Namn När- 


var- 


ande 


Tjg. 


ers. 


Omröstning Reservation Anteckning 


§ § § § 


Ledamöter, kommunen        


Kjell-Åke Sjöström (V) x       Ordförande 


Jerry Mähler (C) x       


John Åberg (S) x       


Ledamöter, föreningar        


Folke Lindgren (PRO) ---       


Örjan Eriksson (PRO) x       Vice ordförande 


Paula Hällsten Sjögren (PRO) x        


Bengt Nilsson (PRO) x       


Carina Pettersson (SKPF) x       


Vivan Strömqvist (SKPF) x          


Inger Eriksson (SPF)   ---       


Ersättare, föreningar        


Karin Engström (PRO) x x      Ersätter Folke Lindgren 


Ann-Christine Norman (PRO) ---       


Lars Gradin (PRO) x       


Henry Jönsson (PRO)   x       


Lisbet Berglund (SKPF) x      
 


Jim Abrahamsson (SKPF)   x        


Eva Persson (SPF)   x x     
Ersätter Inger Eriksson 


 


 
Val av justerare 
Vivan Strömqvist (SKPF) utses till justerare av dagens protokoll. 


 


Dagordning 
Dagordningen godkänns.   
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§ 33 


 


Föregående protokoll 
 
Beslut 
Mötesprotokollet från 2023-10-31 läggs till handlingarna. 


 


Kommentarer: 


I föregående protokoll från 2023-10-31 på sida 10 står det vilka föreningar som ska 


bjudas in till Vallänge och Boteås förtroenderåd, det ska var SKPF, PRO och SPF som 


ska bjudas in.  
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§ 34 


 


Information om insamling av matavfall och avfallstaxa 
 


Beslut 
Pensionärsrådet tackar för informationen och lägger den till handlingarna. 


 


Informationer 


Åsa Eriksson avfallschef informerar om insamling av matavfall och avfallstaxa. 


 


Varför sortera ut matavfall? 


- Miljönytta 


- Lagkrav samt beslutat i kommunstyrelsen 


- Kommunfullmäktige antagit agenda 2030 – klimatneutral kommun år 2045 


 


 


Utsortering av matavfall – hur? 


- Kommer att införas i två omgångar under 2024, start 1 juni och 15 oktober 


- Obligatorisk för alla 


- Nya kärl ställs ut 


- Utsortering ska göras i speciell papperspåse och påshållare 


- Påsar kan hämtas på affärer, återvinningscentraler, kommunhus, medborgarkontor. 


Sopbilen kan även lämna ut.  


 


Vad är matavfall? 


Matavfall är allt som blir över och inte kan sparas när du lagat eller ätit mat. 


Till exempel: kött, ost, pasta, ris, grönsaker, rotfrukter, frukt, benrester, bröd, kakor, fisk 


och skaldjur, äggskal, te (även påsar), kaffe (även filter).  


 


Vad händer med matavfallet? 


- Idag förbränns matavfallet tillsammans med resten av soporna i Sundsvall. 


- Omlastning på Rödsta ÅVC 


- Rötning i Härnösand – biogas och biogödsel 


 


Hushåll i villa får tvådelat kärl med butterflylock.  


Flerfamiljshus får gröna kärl för restavfall och bruna för matavfall. 


 


Film på hur tömning av tvådelat sopkärl visas under mötet.  


 


Fråga: Kommer det vara fortsatt tömning var 14:e dag? 


Ja, det kommer det att vara. 
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Ny fråga: de som bor i hyresrätter eller bostadsrätter, visst ska de få dessa 


matavfallspåsar av fastighetsägaren?  


Ja, det ska ingå i avfallstaxan så fastighetsägaren kommer att tillhandhålla påsar till de 


boende.  


 


Avfallstaxa 


- Avgifter som kunder betalar ska täcka alla kostnader för avfallsverksamheten. Ej 


skattefinansierat. 


- Likställighetsprincipen ska tillämpas – samma avgift ska tas ut för samma tjänst 


- Grundavgift täcker fasta kostnader 


- Hämtningsavgift täcker hämtningskostnader 


- Viktavgift täcker kostnader för behandling av avfallet 


 


Fråga: Kan kostanden varier från gång till gång beroende på vikten? 


Ja, det kommer att kunna variera beroende på hur mycket man slängt. 


 


Avgifter förslag 


- Grundavgift 


En- och tvåfamiljshus, 1161 kr per år 


 


- Hämtningsavgift 


240-liters tvådelat kärl, 991 kr per år 


 


- Viktavgift 


Restavfall 2,50 kr per kilogram   


Matavfall 1,25 kr per kilogram 


 


Varför viktavgift? 


- Kunden kan (i viss mån) påverka sina kostnader och sin miljöpåverkan 


- Billigare per kg att kasta matavfall jämfört med restavfall 


- Miljöstyrning – uppmuntra till en bättre utsortering av både matavfall och 


förpackningar 


 


Hemkomposterare och kunder med mycket avfall 


- Alla får det tvådelade 240-liters kärlet 


- Mycket avfall – kan välja till ett 190 liters kärl för brännbart 


 


Fråga: Om man har kompost hemma, behöver man ansöka hos kommunen om något 


tillstånd för det? 


Nej, det behövs inte. 


 


Ny fråga: Det finns inget mindre kärl än 240 liter? 


Nej, man vill inte göra mindre kärl på grund av att de blir för trånga och därmed svårare 


att tömma. 
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Fråga: Varför har de varit subventionerad taxa? 


Det har varit en äldre taxa som löpt på som man inte gjort förändringar på förrän nu.  


 


El-box 


- Insamling av el-avfall vid fastighet hos villor 


- Tredelad box för lampor, batterier samt smått el-avfall 


- Förvaras inne i huset när den fylls och hängs ut på sopkärlet när den är full. Töms 


manuellt av chauffören vid ordinarie sophämtning 


 


Förpackningar av glas, metall, papper och plast 


Det kommer bli kommunens ansvar att samla in från hushåll from 2024, fastighetsnära 


från 2027. 


 


Fastighetsnära insamling: 


- Samla in förpackningar av plats, papper, färgat och ofärgat glas samt metall på 


samma ställe som där kunden idag har sophämtning. 


- Troligen med två stycken tvåpackskärl till. Men med längre hämtningsintervall än 


2 veckor 


- Återvinningsstationer minskas ner kraftigt till antalet och där ska man endast 


kunna lämna stora förpackningar av papper och plats.  
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Ny fråga: Får fastighetsägare information om detta nya sätt att hantera sopor för att 


sedan kunna informera hyresgäster? 


Ja, det kommer de att få för att kunna informera.  


 


Ny fråga: Om man ser att hyresvärd inte sköter detta, vem vänder man sig till då? 


I första hand till fastighetsägaren men fungerar inte det så blir det till miljökontoret för att 


de ska kunna göra en tillsyn. 


 


Kommer varje hushåll få information om detta? 


Ja, det kommer läggas ett informationsblad i det nya kärlet. I flerfamiljshus kommer 


fastighetsägare få informationsblad som ska delas ut till hyresgäster.  
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§ 35 


 


Aktuell information 
 


Beslut 
Kommunala pensionärsrådet tackar för informationen och lägger den till handlingarna.  


 


Informationer 


Marie Ohlsson verksamhetsutvecklare informerar om aktuellt läge kring förtroenderåden i 


kommunen.  


 


Förtroenderåd 


- Långsele-Helgum: ”Målet är att starta förtroenderåd under Q1 2024” 


- Graninge: Planerat nästa råd 21 januari 2024 


- Ramsele-Edsele: Planerat nästa råd 15 januari 2024 


- Junsele: Planerat nästa råd 22 januari 2024 


- Näsåker-Resele: Planerat nästa råd 11 december 2023. ”Sen har vi planerat in 2:a 


måndagen var tredje månad, hela nästa år” 


- Sollefteå 1: ”Målet är att starta förtroenderåd under Q1 2024.” 


- Sollefteå 2: Planerat nästa råd 18 januari 2024 


- Boteå-Vallänge: kommer starta eget under våren 2024, första rådet i januari, sker 


dock med Sollefteå 2.  


 


Det är gjort en ny broschyr för hemtjänsten som kommer att delas ut.  


Marie visar dessa under mötet och önskar att mötesdeltagarna meddelar henne om de 


hittar något fel i dem.  
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§ 36  


 


Information om PAXA 
 


Beslut 
Kommunala pensionärsrådet tackar för informationen och lägger den till handlingarna.  


 


Informationer 


Helen Swenson medborgarservicechef informerar om projektet Paxa samt om hur 


medborgare bokar sin resa i appen PAXA. 


 


Fråga: Kan man åka med denna buss i hela kommunen? 


Nej, inom tätort.  


 


Ny fråga: Hur många bussar kommer det finnas? 


Det kommer att finnas 1 buss.  


 


Ny fråga: Om detta slår väl ut, finns det möjlighet till att göra fler hållplatser utöver 


nuvarande? 


Det finns borde man kunna om önskemål finns när projektet är slut och bussen fortsatt ska 


gå. 


 


Ny fråga: Om man har rullator eller barnvagn, ska man säga till om det? 


Det ska uppges när man bokar. Det kommer finnas 1 plats för rullator eller barnvagn. Om 


det är flera som bokar rullator eller barnvagn samtidigt så kommer turordning göras efter 


vem som bokat först.  


 


Ny fråga: Kan man inte åka till sjukhuset med denna buss? 


Det kommer man att kunna göra, men den fungerar inte som en sjukresa där taxin släpper 


av patienten vid dörren utan vid en hållplats.  
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Fråga: Måste man boka plats eller kan man bara hoppa på bussen? 


Nej, man måste boka plats för att åka denna buss.  


 


Ny fråga: Kan man boka tur och retur resa samtidigt? 


Ja, om man vet tid man ska åka sin återresa så går det att göra det men det blir två 


separata bokningar.  


 


Går det att köpa rabattkort eller något för denna buss? 


Man kan köpa busskort som vanligt och fylla på det och använda sig utav det. 


 


Fråga: Kan man betala resan i PAXA appen? 


Nej, men man kan betala via DinTur appen eller kontant på bussen.  


 


13 januari 2024 är premiär för PAXA bussen i trafik.  
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§ 37 


 


Projekt ofrivillig ensamhet 
 


Beslut 
Kommunala pensionärsrådet tackar för informationen och lägger den till handlingarna.  


 


 


Informationer 


Majed Safaee kommunikationsstrateg informerar om projektet Ofrivillig ensamhet. 


 


Ensamhushåll 


I dagsläget finns det 4500 personer som bor ensamma och är över 65 år, majoriteten är 


kvinnor.  


 


Ensamhet 


- I undersökningen Hälsa på lika villkor 2022 framgår att andelen som anger att de 


deltagit i mindre än två sociala aktiviteter de senaste 12 månaderna har stigit med 


ca 12 - 14 % i Västernorrland. 


- Det allra lägsta sociala deltagandet finns i de äldre åldersgrupperna 


- 52% i åldersgruppen 65 - 84 år i Sollefteå uppger ett lågt socialt deltagande, i 


åldersgruppen 85+ är den siffran 73% 


 


Projekt 


- Involvera hela föreningslivet 


- Något som är hållbart över tid 


- Inte bara ”aktiviteter” 


 


Majed önskar att alla representanter tar detta till sina föreningar och funderar och 


inkommer med idéer över vad som kan göras.  


Kontakta Majed eller Kjell-Åke för förslag innan eller inför nästa Pensionärsråd i januari 


2024. 


 


Fråga: Hur når man dem som är ensamma? Kan man lägga in en annons i till exempel 


Sollefteå bladet? 


Det kommer att anställas en person för detta och driva detta projekt under ett år.  
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§ 38 


 


Övriga frågor 
 


Fråga till Marie Ohlsson: Hemtjänstindex har visat att Sollefteå ligger sämst till bland 


grannkommunerna i länet. Vi vill ha redovisning kring hur de kommit fram till detta.  


Marie svarar att hon tar med sig detta och ska titta på det för att kunna ge svar på möte 


under 2024. Kommunen jobbar inte alls med hemtjänstindex som det ser ut nu.  


 


Ny fråga: Det har kommit fram att det finns språkproblem på arbetsplatser under 


förtroenderåds möte. 


Åsa Nilsson kommer att fortsätta med språkombud på arbetsplatser.  


 


Ny fråga: Det har satsats pengar för kompetensväxling av personal, har dessa pengar 


gått ut? Äldreomsorgslyftet, hur ser det ut i Sollefteå, har det ansökts och använts? 


Det har ansökts och använts. Pengarna kommer på sensommaren/hösten och vissa år 


hinner inte hela summan användas utan då får kvarvarande skickas tillbaka. I år vet vi 


dock inte hur det ser ut, om man hunnit använda hela summan.  
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§ 39 


 


Kommande möte 
 
Beslut 
Pensionärsrådets nästa möte äger rum 2024-01-24 kl. 13:00 i B- och C-salen, Sollefteå 


kommunhus. 


Rådet har tillgång till salen från kl 12:00 för att ledamöterna från 


pensionärsorganisationerna ska kunna träffas för förmöte. 


 


Sammanträdestillfällen under 2024: 


Onsdag den 20 mars kl.13.00  B- och C- salen  


Onsdag den 22 maj kl.13.00  A- salen 


Onsdag den 25 september kl.13.00  B- och C- salen 


Onsdag den 20 november kl.13.00  B- och C- salen 


 


Önskemål om innehåll vid nästa möte: 


- Hemtjänstindex 


- Språkombud 


- Stadsbidrag 2023 


 


 


Ordförande önskar alla en God jul och Gott nytt år!  


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 





